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på implementering av AAP har bidratt til redusert produksjonen i linjen. Det kan også være 
aktuelt å videreføre restanseteamene inn i 2011 ved behov. Fylkene må være i stand til å ta 
inngangen av saker før restanseteamene kan trekkes ut av produksjonen. Det er en målsetting 
at fylkene skal ned til om lag 20 restanser per 1 000 innbyggere. I de fleste fylker går 
utviklingen i riktig retning. Finnmark ligger noe etter med i overkant av 35 restanser per 1 000 
innbyggere.  
 
Departementet uttrykte bekymring for at beholdningen av § 11-5 saker (nedsatt arbeidsevne) i 
mange fylker er økende, og at antall saker som blir behandlet innen normtiden på fem uker 
var synkende i mai. Er det tegn som tyder på at saksbehandlingstiden på dette området vil øke 
ytterligere frem mot sommeren? Direktoratet svarte at det er for tidlig å si noe om omfanget 
av problemet. Økningen kan skyldes dårlig registreringspraksis ved at noen saker registreres 
flere ganger, og at det fortsatt er en viss tilstrømning av overgangstilfeller. Direktoratet setter 
nå i verk analyser på noen utvalgte store kontor for å avdekke om det er grunn til bekymring. 
Det er ikke meldt at brukere ikke får utbetalt arbeidsavklaringspenger i tide. Personer med 
overgang fra sykepenger er prioritert. Direktoratet påpekte også at styringsinformasjonen på 
dette området er begrenset. Det jobbes nå med å utvikle styringsinformasjonen i 
datavarehuset.   
 
Oppfølgingspunkt:  
Status for saksbehandlingstider for § 11-5 saker rapporteres i forbindelse med kontaktmøtet i 
august.  
 
I spesialenhetslinjen er restanseutviklingen innenfor klage- og ankeenhetene og 
hjelpemiddelsentralene god. Utviklingen ved NAV Internasjonalt er imidlertid ikke 
tilfredsstillende. På grunn av nye registreringsrutiner av medlemskapssaker ble en betydelig 
mengde saker registrert inn i første kvartal 2010. En del av disse sakene har nå gått over ytre 
grense for saksbehandlingstid. Produksjonen av disse sakene er imidlertid større enn 
inngangen, og det jobbes systematisk for å bygge ned restansene. Det er blant annet innleid 
vikarer i sommerferien. Direktoratet kan ikke anslå noe eksakt tidspunkt nå for når de 
forventer at antall medlemskapssaker er nede på et mer ”normalt” restansenivå.  
 
Medlemskapssakene har vært gjenstand for revisjon. Regelverket på dette området er 
komplisert, og det kan være aktuelt å gå gjennom dette med tanke på regelverksforenkling. 
Departementet avventer eventuelle forslag fra direktoratet. 
 
Departementet redegjorde for at de er i dialog med ESA vedrørende regelverket knyttet til 
muligheten for EØS-borgere til å få utbetalt dagpenger i Norge basert på rettigheter opptjent i 
hjemlandet.  
 
Restansene på pensjonsområdet økte med 128 pst. siste tertial. Hovedøkningen kom mellom 
mars og april, da antallet ubehandlede krav økte med 69 prosent (5 969 saker). Direktoratet 
forklarte at økningen skyldes en oppdateringsjobb på endringer av inntektsopplysninger fra 
SKD, men understreket at alle pensjonister får penger inn på konto den måneden de blir 
pensjonister.   

Status for arbeidet med internkontroll  
I tråd med virksomhetsrapporten, redegjorde direktoratet for at arbeidet med internkontroll 
var i rute iht. opplegget i handlingsplanen for internkontroll. Enkelte av tiltakene i 
handlingsplanen forseres, herunder fremskyndes implementeringen av nøkkelkontroller på 
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prioriterte ytelser til 15. september d.å. Nøkkelkontroller på alderspensjon som er tilpasset 
systemstøtten på pensjonsområdet, iverksettes 15. august d.å.  
 
I påvente av større innslag av maskinelle kontroller i saksbehandlingen i etaten, vil 
internkontrollregimet være sårbart overfor en rekke forhold, herunder forståelsen hos den 
enkelte ansatte, nyansettelser, endrete lokasjoner mv. Direktoratet arbeider derfor systematisk 
med å bygge forståelse for nødvendigheten av god internkontroll gjennom opplæring og 
oppfølging av etaten. 
 
Oppfølgingspunkt:  
Departementet ga uttrykk for at rapporteringen i virksomhetsrapporten burde bygges ut på 
enkelte punkter. Det var enighet om at departementet ville utdype rapporteringskravene i et 
eget brev til direktoratet før sommeren.  

Regnskapskvaliteten i 2010. Status og plan for arbeidet.  
Basert på status for regnskap og avstemminger per mai 2010, er direktoratets overordnede 
vurdering at det tekniske regnskapet er under kontroll. Det lages en månedlig rapport til 
ledelsen om regnskapskvalitet.  
 
Direktoratet har i 1. halvår 2010 prioritert utvikling av systemstøtte som gir bedre sentral 
oppfølging av avstemminger. Systemstøtte for månedlige maskinelle avstemminger mellom 
systemene skal være på plass fra august og september d.å. Systemstøtte for oppfølging av 
balansekonti er forsinket, men vil være på plass fra årsskiftet.  
 
I forbindelse med tertialrapporteringen på regnskapet er direktoratets vurdering at 
nøkkelkontroller og kontroll av kvitteringslister har bidratt til en positiv utvikling gjennom at 
antall ”mangler” nesten er halvert. Når det gjelder regnskapskvalitet som omfatter gamle 
saldi, avstemminger, mv., er utviklingen positiv, men ikke så markant som på internkontroll.  
 
Spesielle utfordringer for regnskapet er knyttet til situasjonen ved NAV Pensjon Harstad som 
fortsatt har store datamengder og mangelfull systemstøtte i avstemmingsarbeidet. Det er 
iverksatt tiltak for å rydde i regnskapet gjennom egen handlingsplan og økt bemanning ved 
NAV Pensjon Harstad. Denne enheten er fremdeles plassert i spesialenhetslinjen i 
direktoratet, men vil fra 1.oktober d.å. overføres til økonomilinjen.  

IKT pensjonsprogrammet - ev. kritiske forhold i IKT pensjonsprogrammet, herunder 
arbeidet med kvalitet på pensjonsområdet 
Direktoratet redegjorde for at ”Bølgen” ble produksjonssatt etter fastsatt dato, og at det ikke er 
vesentlige problemer å melde. ”Fyret” er også i rute, men tidsløpet frem mot 
implementeringen er stramt. Implementeringen av ”Horisonten” vil trolig utsettes fra 1. mai 
til 1. juni 2011. Informasjonskampanjene fortsetter som planlagt, og i august starter 
informasjonskampanjer mot nye målgrupper av fremtidige pensjonister.  
 
Det er stor interesse knyttet til nytt pensjonsregelverk, og kontaktsenteret mottar ca 400 -500 
henvendelser hver dag. Tilgjengelig servicegrad er innenfor kravene. Noen henvendelser er 
krevende å besvare, særskilt på områder der regelverket ennå ikke er klart, for eksempel 
spørsmål om pensjon og rettigheter knyttet til midlertidige ytelser. Målgruppen har høyere 
bruk av selvbetjeningsløsninger enn forventet.  
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Kvalitet på pensjonsområdet ble omtalt under dagsordenpunkt 1.  
 
Departementet tok de ulike redegjørelsene under dagsordenspunkt 1 til etterretning, jf. også 
oppfølgingspunktene ovenfor. 

2. Oppfølging av brukere 

Oppfølging av ordinære arbeidssøkere og personer med nedsatt arbeidsevne, herunder 
garantiordningene samt tiltaksgjennomføringen for ordinære arbeidssøkere og personer 
med nedsatt arbeidsevne. Overgang til arbeid. 
Flere personer får oppfølging av etaten nå enn sammenlignet med et år tilbake i tid. Andelen 
som får utvidet oppfølging synker imidlertid. Dette har sammenheng med at selvregistrering 
som arbeidssøker teller med i oppfølgingsindikatoren, og at resultatene dermed automatisk 
blir gode i tider når ledigheten øker. Resultatene for overgang til arbeid er jevnt over gode for 
både ordinære arbeidssøkere og personer med nedsatt arbeidsevne. Det er imidlertid knyttet 
usikkerhet til om indikatoren for personer med nedsatt arbeidsevne skiller mellom personer 
som har behov for arbeidsrettet bistand og de som har behov for medisinsk oppfølging. 
Departementet understreket betydningen av en valid indikator som klart viser overgangen til 
arbeid for personer med behov for arbeidsrettet bistand.  
 
Departementet reiste spørsmål om arbeidsretting hadde tilstrekkelig oppmerksomhet i etaten. 
Direktoratet svarte at det nok hadde vært en viss forskyving under gjennomføringen av NAV-
reformen og innføringen av AAP, men at de nå jobbet med å få arbeidsfokuset opp igjen. 
Dette hadde bl.a. vært et tema på siste fylkesdirektørmøte.  
 
I forbindelse med drøftingene av garantiordningene for langtidsledige og ungdom redegjorde 
direktoratet for at selv om etaten har mye kontakt med målgruppene, er måloppnåelsen 
varierende. På denne bakgrunn ba departementet om at direktoratet gir en vurdering av 
garantiene som grunnlag for omtale til Stortinget i Prop. 1 S til høsten. Det er også aktuelt å 
drøfte garantiene på kontaktmøtet med statsråden i august. 
 
Tiltaksgjennomføringen per utgangen av mai viser et overforbruk av tiltaksplasser i snitt på 
5 000 plasser svarende til et merforbruk av midler på 272 mill. kroner. Med en vesentlig 
redusert aktivitet i 2. halvår d.å., styrer direktoratet mot gjennomføring av om lag 75 000 
plasser i snitt per måned svarende til tildelte plasser og et forbruk på om lag 7 708 mill kroner 
(summen av opprinnelig tildeling og styrking av ressursrammen i Revidert nasjonalbudsjett). 
Tiltaksgjennomføringen er fremdeles tema på alle fylkesdirektørmøter. Redusert aktivitet i 2. 
halvår betyr at tiltaksressursene må prioriteres mot de svakeste gruppene, herunder deltakere 
på KVP.  
 
Når det gjelder gjennomføringen av tiltakene under ’Raskere tilbake’, står man overfor en 
betydelig nedtrapping i 2. halvår. Departementet pekte på at dette kunne medføre en 
bølgeeffekt i tiltaksgjennomføringen ved årsskiftet. Direktoratet bekreftet at de var 
oppmerksom på problemstillingen, og at de var i dialog med ulike leverandører om 
mulighetene for rask opptrapping ved årsskiftet. En hadde videre merket seg merknaden fra i 
finanskomiteen i forbindelse med med behandlingen av Prop. 125 S (2009-2010) om å bedre 
informasjonen og kommunikasjonen med leverandørene til ’Raskere tilbake’ for å ivareta 
deres behov for forutsigbarhet i tiden framover. 
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Oppfølgingspunkt:  
Direktoratet gir en vurdering av garantiordningene for langtidsledige og ungdom som 
grunnlag for omtalen i Prop. 1 S til høsten. Departementet sender eget brev til direktoratet 
med bestilling. 

Status og utfordringer i gjennomføringen av arbeidsevnevurderinger 
 
Det var en økning i antall AAP-søknader (§11-5 vedtak) ved NAV-kontorene fra april til mai, 
og andel vedtak innenfor normtid har sunket (se omtale under dagsordenpunkt 1).  
 
Den pågående evalueringen av arbeidsevnevurdering har fokus på både kvantitet og kvalitet. 
Første delrapport leveres 1. august 2010. Direktoratet har selv foretatt stikkprøvekontroller og 
finner at kvaliteten på arbeidsevnevurderingene varierer. Noen fylker er bedre enn andre, og 
har gode rutiner for å følge opp kvaliteten i vurderingene. Direktoratet ønsker å samle inn og 
systematisere ”de gode eksemplene”, og eventuelt vurdere en sertifiseringsordning.  
 
Oppfølgingspunkt:  
Departementet ba direktoratet rapportere på utviklingen i kvaliteten på 
arbeidsevnevurderingene både i tertialrapportene og på etatsstyringsmøtene i tiden fremover. 

Status og utfordringer i gjennomføringen av kvalifiseringsprogrammet 
Direktoratet rapporterte om at antall søknader om KVP fortsetter å stige. Avslagsprosenten er 
om lag 20 pst., dvs. at mange får innvilget KVP. Om lag 9 000 personer deltar på KVP nå. 
Etter fullført program går nå om lag 30 pst. til arbeid, dvs. at andelen er synkende. Om lag 38 
pst. går over til uførepensjon, AAP eller midlertidig tilbake til sosialhjelp på grunn av 
avklaring mot AAP eller uførepensjon.  
 
Direktoratet har registrert ulike utfordringer i arbeidet med KVP. Kvaliteten i 
gjennomføringen av KVP er ifølge direktoratet blitt bedre, men det er fortsatt en utfordring å 
gi individuelt tilrettelagt oppfølging og sikre helhetlig innsats i alle program. For enkelte er 
også programmet for kort, spesielt for enkelte innvandrergrupper. Det er registrert til dels 
mangel på felles innsats i NAV-kontoret mellom kommuneansatte som arbeider med KVP og 
mot tiltaks- og markedsarbeidet og dermed potensielle arbeidsgivere. Videre er det registrert 
enkelte systemutfordringer ved at KVP saksbehandles i flere IKT-systemer (kommunale og 
statlig system). Direktoratet vil i denne forbindelse komme med forslag til nytt system for 
refusjon av individstønaden.  
 
Fremover vil det være en utfordring å sikre tilstrekkelig prioritet i kommunene. Direktoratet 
vil fortsatt drive utstrakt informasjons- og kursvirksomhet og arbeide for at fylkesmenn og 
etatens fylkesdirektører samarbeider godt om KVP.  

Oppfølging av sykmeldte 
Direktoratet redegjorde for at antall gjennomførte dialogmøter 2 hadde økt fra desember 2009 
til mars 2010. Deretter har det vært en nedgang, men antall dialogmøter i mai 2010 ligger 
fortsatt over nivået fra mai 2009. April og mai viser også nedgang i antall registrert med 
unntak for å møte til dialogmøte 2. Antall dialogmøter i regi av arbeidsgiver har hatt en svak 
nedgang fra februar 2010, men holder seg ellers ganske stabilt. Registrerte oppfølgingsplaner 
fra arbeidsgiver har hatt en nedgang i 2010.  
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Direktoratet redegjorde også for arbeidet med å følge opp ny IA- avtale. Dette gjelder blant 
annet forslag til lovendringer, utarbeidelse av faglige veiledere, obligatorisk opplæring og 
systematisk tilbakemelding til sykmeldere, samt informasjonskampanjen. Det er ikke avklart 
hva som ligger i ”obligatorisk opplæring av sykmeldere”. Helsedirektoratet koordinerer dette i 
samarbeid med direktoratet. Direktoratet ønsker å ta opp med legeforeningen at enkelte leger 
ikke ønsker å delta i dialog med etaten på grunn av at de ikke får betalt for sine bidrag når de 
inviteres til å gi innspill til oppfølging av ny IA-avtale.  
 
Departementet orienterte om at retningslinjer for arbeidslivssentrenes rolle i 
sykefraværsoppfølgingen gis i tildelingsbrevet for 2. halvår 2010.  
 
Departementet tok de ulike redegjørelsene under dagsordenspunkt 2 til etterretning, jf. også 
oppfølgingspunktene ovenfor. 

3. Brukertilfredshet 

Tiltak for å heve brukertilfredsheten knyttet til tilgjengelighet og telefoni 
Direktoratet redegjorde for at de har fokus på implementering av kontaktsenterstrategien, noe 
som krever både kortsiktig og langsiktig arbeid. Det er ikke det tekniske aspektet som er den 
største utfordringen, men heller å sørge for at brukerne får hjelp til å nå frem til den som best 
kan gi svar på telefonhenvendelsen. 
 
For å oppnå bedre brukertilfredshet jobbes det også med tiltak rettet mot mottakene i NAV- 
kontorene og nav.no. NAV- kontorene oppfordres til å gjennomføre lokale 
brukerundersøkelser som kan avdekke eventuelle lokale problemer.  
 
Departementet tok redegjørelsen til etterretning. 

4. Riksrevisjonssaker 

Redegjørelse for status Riksrevisjonssaker, herunder som ikke er avsluttet 
Det finnes totalt 265 tiltakspunkter som følges opp på bakgrunn av Riksrevisjonens 
merknader, hvorav 29 er fra 2008 eller tidligere. De fleste er tiltak som er under kontroll, men 
det finnes tiltakspunkter som ikke kan avsluttes da etaten mangler maskinelle støttesystemer.  
 
Direktoratet orienterte om at Riksrevisjonen i 2010 har planlagt eller iverksatt revisjoner på 
følgende områder i etaten: Regnskap og årsavslutning, økonomi og helhetlig regnskap, 
pensjon inkl. krigspensjon, saker med utenlandstilsnitt, kontantstøtte, sykepenger og EØS-
dagpenger, enslige forsørgere, barnebidrag, inntektskontroll, arbeidsavklaringspenger, 
forvaltningsrevisjon oppfølging av sykemeldte (fortsetter fra 2009) og forvaltningsrevisjon 
effektiviteten i NAV (fortsetter fra 2009).   
 
I forbindelse med revisjonen av regnskap og årsavslutningen er det et prioritert mål for 
direktoratet å legge grunnlaget for et godkjent regnskap for 2010.  
 
Departementet tok redegjørelsen til etterretning. 
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5. Internrevisjon 

Redegjørelse for vesentlige konklusjoner fra gjennomførte internrevisjoner i 2010 
 
Direktoratet informerte om internrevisjonens arbeid i 1. tertial 2010.  Internrevisjonen har gitt 
omfattende bistandsoppgaver i forbindelse med etablering av internkontroll på nye 
stønadsområder, i nye prosesser og organisatoriske enheter. Hovedkonklusjonene fra 
internrevisjonens arbeid viser følgende:  
  

• Etterlevelse av må-kontroller i 4 fylker viser en positiv utvikling. 
• Etterlevelse av rutineendring i forbindelse med registrering av 

utbetalingsopplysninger/trekk avdekket noen svakheter relatert til manglende 
lederkontroll og tekniske utfordringer ved etablering av nye tilgangsroller.  

• Revisjon av sikkerhetsoppsett på UNIX-servere avdekket svakheter relatert til 
passordkrav, sporbarhet, rettigheter mot sentrale filer og fjernpålogging.  

• Utredning om etatens samhandling med eksterne pensjonsordninger viser at 
etaten gjør oppgaver som går utover det som er lovpålagt. Risikovurdering, 
strategi og policy etterlyses. 

• Utredning av en større feilutbetalingssak i Arena – (svake rutiner og mangelfull 
opplæring av ny medarbeidere). 

 
På spørsmål fra departementet om hvordan dette følges opp i linjen, svarte direktoratet at det 
utarbeides en tiltaksliste som inngår i andre tiltak på revisjonsområdet.  
 
Departementet tok redegjørelsen til etterretning. 

6. Eventuelt 
Ingen saker under eventuelt. 


